
 

Ungeforum 

Referat  

Dato  4. april 2022 

Mødetidspunkt  16:00 Sluttidspunkt 18:00 

Sted  Campuscaféen, Banegårdspladsen, Vordingborg  

Medlemmer  Michael Wittrock (-), Laura Vergo (-), Ea Dahl Abildgaard (-), Mads 
Walther Jensen (-), Else-Beth Nobel (-), Anna Schwarz (-)  

Fraværende  Ingen  



 

Indholdsfortegnelse  

Sag nr.  Side  

1.   Godkendelse af dagsorden - 4. april 2022 
 

2.   Brandingtiltag for Ungeforum 
 

3.   Ryst-sammen arrangement for Ungeforums medlemmer 
 

4.   Fordeling af opgaver formand/næstformand m.v. 
 

5.   Spørgsmål ift. Ungeforums vedtægter 
 

6.   Attraktivt Ungeliv - høring af kriterier 
 

7.   Henvendelse om havnebad i Vordingborg 
 

8.   Årshjul for Ungeforum - 4. april 2022 
 

9.   Orientering fra medlemmerne og administrationen - 4. april 2022 
 



 

 

1.  Godkendelse af dagsorden - 4. april 2022 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.:  Område: Afdeling for Dagtilbud og Skoler Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 
Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Sagsfremstilling 

Ungeforum skal tage stilling til den udsendte dagsorden. 

 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at forslag til dagsorden godkendes. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Tiltrådt. 



 

 

2.  Brandingtiltag for Ungeforum 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.: 22-003968 Område: Afdeling for Dagtilbud og Skoler Sagsbeh: Stina-Maj Hald 

 
Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Sagsfremstilling 

Ungeforums præsentationsvideo er færdigproduceret og Ungeforum skal drøfte, hvordan videoen 
skal anvendes. 

Derudover har Ungeforums medlemmer drøftet muligheden for at afholde et arrangement for 
kommunens unge. Arrangementet skulle finde sted i Campuscaféen, og give medlemmerne 
mulighed for at fortælle om Ungeforum for en større kreds. På mødet drøftes det, hvordan 
arrangementet kan afvikles. 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at det drøftes, hvordan Ungeforum kan profilere sig via præsentationsvideoen 
  

 at det drøftes, hvordan et arrangement i Campuscaféen kan afvikles.  
  

 

Beslutning i Ungeforum den 7. marts 2022 
Fraværende: Ingen  

Michael sender videoen rundt, så alle kan se den. Sendes til elevrådene på uddannelserne samt deles på 
sociale medier. 

Drøftelse af idé til arrangement i Campuscaféen. Nødvendigt at gøre et stort stykke arbejde for at få de unge 
til at deltage. Tage rundt på uddannelserne og reklamere for det, lægges på sociale medier. Indhold på 
mødet fx workshop med fx 2 og 2 debat, hvor der drøftes div. problematikker.  
Arrangementet afholdes den 28. april kl. 15.30-17.30.  
Sættes på som punkt til næste møde, så de sidste aftaler kan komme på plads.  

  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Video deles på Ungeforums Facebook og Instagram og sendes til elevråd. Ea sender Ungeforums forslag til 
program til Pernille. Michael kontakter Pernille om planlægning og promovering af arrangementet og Michael 
og Pernille aftaler, hvem der kontakter hvilke uddannelser. Så vidt muligt ønskes, det, at Ungeforums 
invitation kommer direkte ud til alle unge, via skolernes studieportaler. 



 

 

3.  Ryst-sammen arrangement for Ungeforums medlemmer 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.: 21-026739 Område: Ledelsessekretariatet Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 
Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Sagsfremstilling 
På mødet i Ungeforum den 7. marts 2022 blev det aftalt, at der skal arrangeres et ryst-sammen-arrangement 
for Ungeforums medlemmer. 

Arrangementet skal planlægges og aftales på mødet. 

 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at Ungeforum aftaler, hvorledes ryst-sammen-arrangement skal foregå. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Ryst-sammen arrangementet blev planlagt til den 28. april, efter Ungeforums arrangement i Campuscaféen. 



 

 

4.  Fordeling af opgaver formand/næstformand m.v. 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.: 21-026739 Område: Ledelsessekretariatet Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 
Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Sagsfremstilling 
På mødet i Ungeforum den 7. marts 2022 besluttede man at drøfte, hvorledes opgaverne kan deles lidt ud 
mellem formand og næstformand.  

Ligeledes skal det drøftes, hvilke beskeder Messenger-gruppen skal  bruges til, og hvornår der bruges mail, 
så der kommer fælles forståelse og retningslinjer for det. 

  

 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at punktet drøftes. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Punktet udsættes til næste møde, da næstformand var fraværende. 

  



 

 

5.  Spørgsmål ift. Ungeforums vedtægter 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.: 21-8569A Område: Ledelsessekretariatet Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 
Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Lovgrundlag 
Ungeforums vedtægter. 

Sagsfremstilling 
På mødet i Ungeforum den 7. marts 2022 drøftede man, hvorvidt Ungeforum er beslutningsdygtige, fordi der 
i vedtægternes § 9 står oplyst, at beslutninger kun er gyldige, hvis minimum 5 medlemmer har deltaget i 
mødet, hvor beslutningen blev truffet. 

Derfor opstår spørgsmål, om møder skal aflyses, når der er mindre end 5 til stede. 

Ligeledes skal det drøftes, om alderen for medlemskab af Ungeforum skal sættes op til 25 år. Aktuelt er der 
et par af medlemmerne, der gerne vil engagere sig, men som bliver 21 år inden længe. Typisk er man også 
op til 25 år, når man er i et uddannelsesforløb. Et argument er også, at de unge lærer noget af de ældre 
studerende, og måske får lyst til at uddanne sig. Endeligt skal det også fremhæves, at alderen i campuscafé-
regi hedder 16-25 år, og den aldersgrænse kunne Ungeforum lægge sig op af, også med henblik på 
fremtidige samarbejder.  

 

Bilag 

Vedtægter for Ungeforum, godkendt i kommunalbestyrelsen 28.05.2021.pdf  21-8569A-5 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at punktet drøftes. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Ungeforum drøftede vedtægterne og deres ønsker til ændringer. Der er opmærksomhed på at finde 
"langtidsholdbare" formuleringer, så vedtægterne ikke skal ændres for ofte.  

Vedtægterne, herunder revideret forslag, tages op igen efter sommerferien. 

https://vok.fujitsuedoc.dk:5002/AgendaWeb/GetFile.aspx?AID=aa902282-912c-4dc4-967a-859ef94bf5d2


 

 

6.  Attraktivt Ungeliv - høring af kriterier 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.:  Område: Ledelsessekretariatet Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 
Kompetenceudvalg 
Kultur- og Fritidsudvalget. 

Lovgrundlag 
Lov om kommunernes styrelse. 

Sagsfremstilling 
Kultur- og Fritidsudvalget har på møde den 2. marts 2022 ønsket, at Ungeforum høres om kriterier, som skal 
danne udgangspunkt for en vurdering og prioritering til udvælgelse af projekter, som er ansøgt til puljen 
Attraktivt Ungeliv.  

Puljen Attraktivt Ungeliv er etableret på baggrund af en afdækning blandt unge i Vordingborg Kommune, 
som påpeger, at der er behov for attraktive fristeder, hvor der er muligheder for at være en del af gode 
fællesskaber, som de unge selv er med til at skabe. Puljen er på 1 mio. kr. Der er indsendt 10 forskellige 
skitseoplæg og følgende kriterier for udvælgelsen er det, som Ungeforum nu høres om: 

Kriterier: 

• Projektets aktiviteter som kan igangsættes umiddelbart i eksisterende rammer vægtes højere end 
anlægsønsker. Anlæg er bekostelige og vil derfor lægge beslag på uforholdsmæssigt mange midler 
og stiller krav til efterfølgende drift, som derfor skal indgå i planlægningen. 

  

• Projektets Levedygtighed efter projektperioden. Projekterne gør sig overvejelser om hvordan der kan 
sikres levedygtighed efter projektperioden- herunder eventuelt en selvfinansierende udgave af 
projektet på relativ kort sigt og uden kommunal finansiering til driften. 

  

• Projektet har en høj grad af ungeinvolvering i ideudvikling-planlægning-gennemførsel. Projekterne 
skal arbejde med og for unge. Derfor er det afgørende, at der er tænkt i involvering af deltagerne i 
hele processen. 

  

• Projektet har en høj grad af fælleskabsskabende aktiviteter. Projektet skal kunne vise, hvordan det 
bidrager til at skabe blivende fællesskaber, hvor unge deler oplevelser i fritiden 

  

• Projektets aktiviteter er åbne for offentligheden. 



  

• Projektet har en plan for opsamling og deling af erfaringer. 

På mødet forventes at deltage en repræsentant fra Afdeling for Udvikling, Kultur og Fritid, som nærmere vil 
redegøre for sagen. 

Bilag 

Kriterier udkast Attraktivt Ungeliv Frirum og mellemrum....docx  22-003126-1 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at Ungeforum formulerer et høringssvar til Kultur- og Fritidsudvalgets behandling af sagen. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Ungeforum drøftede sagen, herunder kriterier og ansøgninger og udarbejder et høringssvar på baggrund af 
drøftelserne. 

https://vok.fujitsuedoc.dk:5002/AgendaWeb/GetFile.aspx?AID=0e0e3774-39bf-4653-8555-f0039254134c


 

 

7.  Henvendelse om havnebad i Vordingborg 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.: 22-006538 Område: Afdeling for Dagtilbud og Skoler Sagsbeh: Stina-Maj Hald 

 

Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Sagsfremstilling 
Ungeforum har modtaget et oplæg til et havnebad i Vordingborg Sydhavn. 

Initiativtagerne ønsker at etablere et havnebad i Sydhavnen, som tilgodeser ønsker og behov fra klubber, 
foreninger og borgere i Vordingborg. 

Bag initiativet står vinterbaderne på Ore, Roklubben, DGI og vinterbaderne i Nordhavnen. Fra disse klubber 
er der bl.a.. ønske om omklædning, sauna og kajakpolobane. 

Baggrunden for at havnebadet ønskes etableret i Vordingborg Sydhavn er, at vandkvaliteten er god, og 
vandet er mere roligt end ude ved stranden 

Området er allerede planlagt til badebro og svømmeanlæg, så der skal ikke udføres nogen ny lokalplan. 

Inden for de næste 2 uger vil initiativtagerne samle alle interesserede, til et møde, hvor det bliver muligt at 
komme med input. 

Vedlagt sagen er projektbeskrivelse. 

Bilag 

Vordingborg Havnebad - oplæg  22-006538-1 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at Ungeforum drøfter initiativet og evt. udpeger en repræsentant, der vil deltage i mødet. 

  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Mads deltager gerne i et møde. Pernille formidler kontakt.  

Pointer fra Ungeforums drøftelse:  

• Der er langt til Sydhavnen, når man færdes i byen. Omvendt er det tættere på end Ore, og det er 
nemmere at komme til med offentlig transport.  

• Der er meget strøm i området 

https://vok.fujitsuedoc.dk:5002/AgendaWeb/GetFile.aspx?AID=cef9f2e4-419e-42c7-a0a3-a754bb76462a


• Unge samles steder, hvor det er fedt at være, og det kan indbefatte alkohol. Man skal være obs. på 
sikkerheden ved at unge, måske med alkohol i blodet, færdes så tæt på vand. 



 

 

8.  Årshjul for Ungeforum - 4. april 2022 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.:  Område: Afdeling for Dagtilbud og Skoler Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 
Kompetenceudvalg 
Ungeforum. 

Sagsfremstilling 
Administrationen har på baggrund af bl.a. drøftelser i Ungeforum udarbejdet forslag til et årshjul. 

Årshjulet beskriver de faste aktiviteter/dagsordenpunkter, der skal behandles på møderne. 

Årshjulet er på Ungeforums møder hver gang og anvendes som et dynamisk arbejdsredskab. 

 

Bilag 

Årshjul 2022 for Ungeforum  21-026975-1 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at årshjulet for 2021 drøftes 
  

at eventuelle nye tiltag skrives ind i årshjulet. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

Godkendt.  

Sag nr. 4 Fordeling af opgaver mellem formand og næstformand sættes på årshjulet til kommende møde. 

Sag nr. 5 Vedtægter for Ungeforum sættes på årshjulet efter sommerferien. 

https://vok.fujitsuedoc.dk:5002/AgendaWeb/GetFile.aspx?AID=0e657b82-7642-47b5-9442-030c0b704025


 

 

9.  Orientering fra medlemmerne og administrationen - 4. april 2022 

Ungeforum den 4. april 2022 

Sagsnr.:  Område: Afdeling for Dagtilbud og Skoler Sagsbeh: Lone Birgitte Larsen 

 

Kompetenceudvalg 

Ungeforum. 

  

Sagsfremstilling 
Orientering fra medlemmer og administration. 

Såfremt der er punkter fra medlemmerne og administrationen, præsenteres de under dette punkt. 

• Dialogmøde med Børne- og Familieudvalget 

• Ønske om 4 gange årligt med drøftelse/brainstorm 

 Indstilling 

Administrationen indstiller, 

at orienteringen tages til efterretning. 
  

Beslutning i Ungeforum den 4. april 2022 
Fraværende: Ingen  

• Ea har været i dialog med Ems (Else-Marie Langballe Sørensen, fm. Børne- og Familieudvalget). 
Administrationen aftaler et møde på den anden side af sommerferien. 

• Ea deltager for sidste gang på møde i Styregruppen for Fivillighed og Nærdemokrati den 16. maj. 
Michael overtager pladsen som Ungeforums repræsentant efter Ea og deltager ligeledes i mødet 
den 16. maj. 

• Mads foreslog et punkt til kommende møde omkring Studierabat for unge. 


